

**Call for Papers: Doktorand\_Innen Workshop zur Jahrestagung der  
Gesellschaft für Exilforschung e. V., 1.-3. Juli 2016, Aberystwyth  
University, Wales**

**Organisator\_Innen: Andrea Hammel (Aberystwyth), Andrea Reiter (Southampton),  
Rose Sillars (Aberystwyth) und das Research Centre for German and Austrian Exile  
Studies (London)**

Der Jahrestagung der Gesellschaft für Exilforschung wird ein Doktorand\_Innen Workshop am Freitag, den 1. Juli 2016, vorangehen. Wir bitten um Vorschläge für Beiträge zu Themen innerhalb der Exilforschung, es besteht keine Themeneinschränkung. Die Vorträge können auf Deutsch oder Englisch gehalten werden. Die Gesellschaft für Exilforschung ist dank des großzügigen Vermächtnisses von Helen Reinfrank (siehe auch Website, Anm. d. Red.) in der Lage, einen Reisekostenzuschuss für Doktorand\_Innen zu leisten.

Beitragsvorschläge sollen bis 1. Oktober 2015 an Dr. Andrea Hammel ([a.hammel@aber.ac.uk](mailto:a.hammel@aber.ac.uk)) und Professor Andrea Reiter ([air@soton.ac.uk](mailto:air@soton.ac.uk)) gehen. Bitte fügen Sie kurze Angaben zu Ihrer Person bei.

**Call for Papers: Postgraduate Workshop  
Annual Conference of the Gesellschaft für Exilforschung, 1.-3. July 2016,  
Aberystwyth University, Wales**

**Conference Organisers: Andrea Hammel (Aberystwyth), Andrea Reiter (Southampton),  
Rose Sillars (Aberystwyth) and the Research Centre for German and Austrian Exile  
Studies (London)**

A workshop for postgraduates will precede the Annual Conference on 1 July 2016. Please send in suggestions of papers covering any field within Exile Studies; there is no thematic restriction. Papers can be given in German or English. The Gesellschaft für Exilforschung is able to contribute towards travel and conference expenses thanks to a legacy from Helene Reinfrank.

Please send proposals and brief biographical details to Dr Andrea Hammel ([a.hammel@aber.ac.uk](mailto:a.hammel@aber.ac.uk)) and Professor Andrea Reiter ([air@soton.ac.uk](mailto:air@soton.ac.uk)) by 1 October 2015.